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Council of Europe Secretary General Terry Davis on the 
violence in the Middle East 
 
Strasbourg, 31.12.2008 - “I am shocked by the lack of concern for the fate of the 
civilian population caught in the renewed fighting in the Middle East. I condemn 
the decision of Hamas to end the ceasefire. It was this decision which led to the 
outbreak of violence. Israel has a legitimate right to protect itself from Palestinian 
militants responsible for rocket attacks against targets in Israel, but it should do 
so in full compliance with international humanitarian and human rights 
standards. That is why I condemn the excessive use of force by Israel and the 
interference with humanitarian supplies. I fully support the efforts by the UN 
Secretary General Ban Ki-moon to end the hostilities and restart the political 
process for a lasting and peaceful solution to the Middle East conflict.”  
 
 
 
Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, 
condamne la violence au Proche-Orient 
 
Strasbourg, 31.12.2008 – « Je suis scandalisé par le peu d’intérêt que suscite le 
sort des populations civiles victimes de la reprise des hostilités au Proche-
Orient. Je condamne la décision du Hamas d’avoir mis fin au cessez-le-feu. 
C’est cette décision qui est à l’origine de la poussée de violence. Israël a 
légitimement le droit de se protéger contre les militants palestiniens 
responsables des tirs de roquettes visant des cibles israéliennes, mais il devrait 
se conformer pleinement aux normes internationales humanitaires et aux 
normes relatives aux droits de l'homme. C’est pourquoi je condamne le recours 
excessif à la force par Israël et les entraves à l’aide humanitaire. J’appuie sans 
réserve les initiatives prises par le Secrétaire Général de l’Organisation des 
Nations Unies, Ban Ki-moon, pour mettre fin aux hostilités et relancer le 
processus politique afin de régler durablement et pacifiquement le conflit au 
Proche-Orient ».   
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